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Referat fra mødet i MBA-studienævnet 
Mandag den 17. december 2018 kl. 10.30-12.00 
Bygning 2631 lokale K104  
 
Deltagere:  Studienævnsformand Franziska Günzel-Jensen, studienævnsmedlemmer Philipp 
Schröder, Morten Rask, Kristina Risom Jespersen, studenterstudienævnsmedlem Jens Wejlby 
Clausen (afbud) samt studienævnssupporter Anne Sejrsen (referent)   
 

Pkt.  Referat 
1. Godkendelse af 
dagsorden 
 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

2. Ny studieordning til 
drøftelse  
 
Som bilag til punktet havde 
studienævnet fået 
fremsendt et 
arbejdsdokument 
indeholdende forslag til 
ændringer til 
studieordningen.  
 

Studienævnsformanden indledte med at orientering om 
processen og tidsfrister for arbejdet med en ny 
studieordning gældende fra optaget sommer 2019. 
 
Nye titler: 
Studienævnsformanden Franziska Günzel-Jensen oplyste, 
at dekanatet og institutlederne ønsker, at titlerne på 
MBA fagene ændres, så titlerne bliver mere attraktive for 
omverdenen. Ligeledes må titlerne gerne passe sammen 
med benyttede titler på bachelor-, kandidat- samt andre 
masteruddannelser. Studienævnet er enige i, at titlerne 
trænger til at blive revideret – især de lange ”paraply”-
titler. Titlerne har en stor signalværdi, så 
studienævnet besluttede, at bede underviserne, om at 
indsende forslag til korte, men sigende titler. Titlerne 
sendes efterfølgende i skriftlig høring ved studienævnet. 
 
Studienævnsformanden foreslog endvidere, at ændre 
navnet på masterafhandling/Master Thesis til 
masterprojekt /Master’s Project. Ændringen er begrundet 
i, at Aarhus BSS fremadrettet benytter samme 
terminologi som i henholdsvis bekendtgørelsen om 
masteruddannelser ved universiteterne/ Uddannelses- og 
Forskningsministeriets dansk-engelsk 
uddannelsesterminologi. Studienævnet var som 
udgangspunkt ikke imødekommende over for 
navneændringen, da det ikke i samme grad signalerer, at 
der er tale om en afsluttende opgave, men der var dog 
alligevel enighed om, at benytte samme terminologi som 
masterbekendtgørelsen. 
 
Progression:  
Erhvervsøkonomisk metode og projekt. Studievejledning 
stiller forslag om, at ændre de faglige forudsætninger for 
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kurset: Inden metode og projekt påbegyndes skal den 
studerende have bestået minimum halvdelen af de 
obligatoriske fag på 1. og 2. semester. Ændringen er 
begrundet i, at kurset kun udbydes én gang årligt, hvilket 
giver nogle udfordringer i forhold de studerendes 
fleksibilitet med hensyn til at sammensætte MBA 
uddannelsen med selvvalgte moduler.  
 
Studienævnsmedlem Kristina Risom Jespersen, som også 
er underviser på faget, genkender ikke problemstillingen.  
Det må udelukkende være et problem for studerende, 
der gennemfører uddannelsen hurtigt, og kun for 
studerende, der starter i efterårssemestret. Det er muligt 
at følge Erhvervsøkonomisk metode og projekt samtidig 
med afhandlingen, da undervisningen er komprimeret, 
men det vil kræve planlægning. De studerende får tildelt 
emner i metode, men de studerende må ikke bruge det 
samme emne i afhandlingen af hensyn til plagiering. 
Studienævnet blev enige om, at det må være 
enkeltstående cases, som skal løses via dispensationer.  
 
Problemformulering, 3.3 Til- og afmelding af prøver: 
Studienævnsformanden ønsker, at ændre praksis fra en 
ny godkendt problemformulering til en ændret godkendt 
problemformulering. I studieordningen fremgår følgende: 
For afhandling gælder, at studerende som opnår 
bedømmelsen 00 eller derunder får lejlighed til at aflevere 
en ny besvarelse på baggrund af en ny, godkendt 
problemformulering. Forslaget til ændringen består i, hvis 
den studerende ikke opnår karakteren -3 eller 00 og 
dermed ikke består masterprojektet, er der brugt et 
eksamensforsøg. Den studerende skal udarbejde en 
ændret problemstilling, der skal godkendes af vejlederen.  
 
Studienævnet udtrykte bekymring ved en sådan ændring, 
da det bliver uklart, hvor meget der skal ændres i fx 
empiri/teori. Studienævnet besluttede, at fastholde en ny 
problemformulering, da det er det sikreste og mest 
fleksible for vejlederne, da det altid beror på en faglig 
vurdering. Det vil altid være en mulighed for de 
studerende at skifte vejleder, hvis de ikke består 
afhandlingen ved 1. eksamensforsøg. 
 
Figurer, 3.5 Regler for større skriftlige afleveringer: 
For at imødekomme gentagne spørgsmål fra studerende 
tilføjes det, at figurer og illustrationer andrager 800 
anslag uanset størrelse. 800 anslag er en 1/3 del af en 
side. Studienævnet godkendte tilføjelsen. 
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3. Drøftelse af 
kursusbeskrivelsen for 
masterafhandlingen  
 
Som bilag til punktet havde 
studienævnet fået 
fremsendt 
kursusbeskrivelsen for 
masterafhandlingen for 
foråret 2019. 
 
 

Studienævnsformanden ønskede at drøfte 
kursusbeskrivelsen for masterafhandling mht. to formelle 
krav. Studienævnsformanden fremsatte et ønske om, at 
reducere sideantallet i masterhandlingen, der er fastsat 
som maximalt 60 normalsider. Ønsket skal ses i lyset af, 
at masterafhandlingen udgør 15 ECTS. Max sideantallet 
opfattes endvidere som normen af studerende. Det var 
opfattelsen i studienævnet, at de fleste studerende gerne 
vil skrive flere sider, men studienævnet blev enige om at 
tydeliggøre, at der som minimum skal skrives 40 sider, og 
at der som maksimum kan skrives 60 sider.  
 
Studienævnsformanden fremsatte ligeledes et ønske om, 
at ændre kravet om, at der skal udarbejdes et engelsk 
resumé på 3-4 sider. Studienævnsformanden foreslog i 
stedet, at der udarbejdes et executive summary på 1-2 
sider på samme sprog som afhandlingen, som vil være 
mere brugbart for de virksomheder, som de studerende 
skriver en afhandlingen for, da executive summary 
inkluderer praksisimplikationer/konsekvenser. Det skal 
tydeliggøres, hvad executive summary skal indeholde 
samt evt. definition af begrebet. Studienævnet 
godkendte ændringen. AU Library, Fuglesangs Allé 
oplyser at, hvis en afhandling er fortrolig gælder det både 
titel, resumé mv. Det vil sige, at det er alle delene af 
afhandlingen, der ikke kan tilgås. 
 

4. Udbud af valgfag på MBA 
uddannelsen  
Fortsættelse af drøftelsen 
vedr. udbud af valgfag, som 
blev påbegyndt på 
studienævnsmødet den 20. 
september 2018. 
 
 
 
 

Studienævnsformanden forslog, at optimere udbuddet af 
valgfag. Den nuværende praksis med kortsigtet udbud af 
valgfag er ikke hensigtsmæssig, da der er usikkerhed om 
hvilke valgfag, der udbydes i fremtiden.  
 
Studienævnet vil forsøge at præsentere emner eller 
brede titler for valgfagene for den kommende 2 årig 
periode. Studienævnet drøftede et forslag om kun at 
udbyde 2 valgfag pr. semester, hvilket vil betyde, at der 
vil være 8 forskellige valgfag/emner at vælge imellem for 
de studerende i den 2 årige periode. De studerende vil 
kunne udvælge deres valgfag på et oplyst grundlag og 
dermed skræddersy deres profil. Konsekvensen af denne 
model er, at der udbydes færre valgfag, men med et 
gennemsigtigt udbud af valgfag samt en sikkerhed for at 
valgfagene faktisk afvikles. Det betyder, at de 2 valgfag 
pr. semester altid skal gennemføres uanset 
deltagerantallet, hvis denne model implementeres. 
 
Studienævnet drøftede muligheden for, at bede 
institutterne om, at byd ind med en portfolio på 6-8 
emner/valgfag til en kommende 2 årig periode, hvorfra 
studienævnet udvælger det endelige udbud af valgfag. 
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Det vil samtidig betyde, at flere undervisere kan byde ind 
på undervisningen, da underviserene ikke bliver forpligtet 
til at undervise hvert år. Denne mulighed vil også kunne 
bruges i rekrutteringen af undervisere.   
 

5. Underviserhenvendelse 
til drøftelse.  
 
Punktet blev behandlet for 
lukkede døre. 
 

Studieleder Franziska Günzel-Jensen har modtaget en 
henvendelse fra en underviser på MBA uddannelsen, som 
studielederen ønskede at drøfte med studienævnet. 
 

6. Eksamensstatistik S18 til 
orientering  
 
Som bilag til punktet havde 
studienævnet fået 
fremsendt en oversigt over 
eksamensstatistik for S18. 
 

Studienævnet noterede, at der ligesom i de forgående 
semestre ikke er mange studerende, der dumper, hvilket 
studienævnet formoder hænger sammen med, at de 
studerende, der har svært ved at følge med på det høje 
faglige niveau, vælger at afbryde uddannelsen. Desuden 
bemærkede studienævnet, at der generelt er høje 
karakterer på uddannelsen. Studienævnsformanden 
oplyste, at hun til eksamensmødet med underviserne 
viser karakterfordelingen fra det forudgående år. Der var 
enighed i studienævnet om, at underviserne altid kan 
henvende sig til studienævnet, hvis der er bemærkninger 
til karakterfordelingen. 
 

7. Optagelsestal F2019 til 
orientering  
 
Som bilag til punktet havde 
studienævnet fået 
fremsendt en oversigt over 
optagelsestallene for F2019. 
 

Studienævnsformanden orienterede kort om optaget for 
foråret 2019. Der er optaget 17 studerende, hvoraf 12 af 
de studerende er nye studerende. Enkelte studerende er 
henvist til at søge om optagelse på master i offentlig 
ledelse i stedet. Det er fortsat muligt at fremsende 
ansøgning om optagelse frem til den 8. januar 2019.  
 

8. Studienævnsvalg til 
orientering  
 

Studienævnsvalget er overstået, og derfor indtræder der 
en ny studenterrepræsentant Karina Bækby Houborg pr. 
1. februar 2019. Studienævnsformanden takkede i den 
forbindelsen den afgående studenterrepræsentant Jens 
Wejlby Clausen for hans arbejde og engagement i 
studienævnsarbejdet. 
 
Studienævnsformanden foreslog, at invitere 3 
studerende til at deltage i studienævnsmøderne som 
observatører, da de studerendes input til møderne er 
væsentlige. Ligeledes minskes sårbarheden, hvis 
studenterrepræsentanten er nødsaget til at melde afbud. 
Jf. Standardforretningsorden af 1. juni 2014 for 
studienævn under medlemstal, konstitution mv §1. stk. 3 
er det angivet, at studienævnet kan indbyde ikke-
medlemmer til i nærmere angivet omfang at deltage i 
studienævnets møder som observatører. Observatører 
har taleret, men ikke stemmeret. Studienævnet bakkede 
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op om forslaget. Studienævnsmedlemmerne kan 
fremsende forslag til observatører til studienævns-
formanden.  
 

9. Eventuelt 
 

Lektor Adam Gordon (MGMT) planlægger at afvikle et 
Executive Education Mini MBA kursus i efteråret 2019. 
Det bakker studienævnet op om, men det må ikke være 
på bekostning på MBA’en. Studienævnet ønsker, at 
invitere Adam Gordon til at deltage på et kommende 
studienævnsmøde. 
 

10. Næste møde Det næste møde afholdes forventeligt den 5. marts 2019. 
 

 


